
 

Zápis z řádné členské schůze KCHANK dne 29.4.2023, Farma Dzofra 
 

Přítomní členové: Katarína Mašátová, Martin Neuwirth, Michal Chmel, Radka Karlová, Nikolay Dinkov, Naďa 

Kroupová, Marie Králiková, Mirka Hlaváčková, Jaroslava Havlanová / 9 členů 

hosté:  Ing. Ladislav Strnad, Veronika Balášová, Radka Tomišková 

Čas schůze 11:00-17:00 

V mezičase 11 - 12h diskutována situace kolem Klubu chovatelů dojných plemen koz, která ovlivňuje dění i uvnitř 

našeho klubu a převažují názory o hledání řešení. 

1)Katarína Mašatová přivítala účastníky a uvedla program schůze, proti programu nebylo námitek. Zahájení v 12:00, 

přítomno 9 členů z 34, schůze je usnášení schopná. Zapisovatel a zajištění prezence přítomných Katarína Mašátová. 

Jako skrutátoři zvoleni hosté Veronika Balášová a Radka Tomišková, 9 hlasů pro.  

2) Zvolení nového člena do výboru klubu na místo Michala Chmela. Jako kandidát byla navržena Naděžda Kroupová, 

kandidaturu přijala a byla zvolena - 9 hlasů pro. 

3) Navázání na projednávaná témata z minulé schůze, výsledek projednání podnětů na RPKK. Novinky z RPKK: 
a) Podklady a tabulky pro posouzení vemen zpřístupnit na webu SCHOK pro vlastní potřebu chovatelů, k obeznámení 

se s metodikou a případnému mapování vlastního stáda: Radou PK koz bylo přislíbeno, jakmile to bude technicky 
možné.  

b) Zásadní námitky k hodnocení zvířat na NT kozlů pana Ing. Jana Vejčíka:  Na jednání Rady PK koz jsme byli 
ubezpečeni, že o tomto bylo s panem Vejčíkem jednáno a mělo by dojít k nápravě. V případě nějakých dalších 
nesrovnalostí je vhodné rovnou kontaktovat Ing. Konráda nebo Ing. Strnada. 

c) Uvést konečně do praxe váhy k vážení mléka při odběru vzorků pro účely KU: tomuto požadavku bude vyhověno, 
jakmile budou k dispozici finanční prostředky z blokované SberBank. Používání vah je již zahrnuto v postupech ve 
Šlechtitelském programu. 

d) Požadovat přidání 4. odběr vzorků mléka pro účely KU, za stávajících finančních podmínek: Toto téma se ukázalo v  

rozsáhlejším rozměru a bude potřeba o něm nadále diskutovat a hledat nejvhodnější možnosti provádění KU. 

e) Při vyplňování formuláře on-line při prodeji kozla systém nezapisuje jména zvířat a to se pak následně neobjeví v 
ZO: on-line formulář je dočasně nefunkční a je nutno využít mail nebo formulář použitelný jako přílohu mailu. 

f) Parentita zvířat, především kozlíků: Parentita kozlíků bude nadále probíhat, nejvhodnější varianty se hledají. 

4) Co nového ohledně možné prevence a ochrany proti nákaze Para a Pseudo-tuberkulozy. 
Proběhla diskuze: Názory jsou rozporuplné, někteří chovatelé mají dojem, že situace v chovech ohledně těchto nákaz 

je vážná, jiní o tomto nemají informace. Každopádně se jedná o nákazy, které mohou vážně ohrozit chod postižených 
chovů a prodejem ohrozit i ostatní. Někteří chovatelé mají bližší povědomí o prevenci, ale jednotné metodiky nejsou 

k dispozici. Katarína Mašátová navrhla evidovat chovy, které by se prevenci věnovali pravidelně a měli svá stáda pod 
kontrolou. Bylo odsouhlaseno. 

5) Všeobecné info o nebezpečí mykotoxinů v krmivech a následný vliv na zdraví a reprodukci koz:  Katarína Mašátová 

informovala na základě vlastní zkušenosti. 

6) Info o NT kozlů Modletice, kde by mělo proběhnout srovnávací hodnocení kozlů a jejich potomků : Informováno. 



7) Nové téma k diskuzi - prezentace, informace a výstupy z NT na webu SCHOK. Požadavky a jak to zlepšit: Situace 

ohledně webu je dlouhodobě neutěšená. Maruška Králiková se ujala úkolu kontaktovat ředitele SCHOK Ing. Humla 

ohledně opakovaně přislíbenému zpřístupnění stránek pro klub, včetně možnosti podstránek. Případně možnosti 

ohledně zpracování loga klubu. 

8) Diskuze, zaznamenání nových podnětů: Návrh Nadi Kroupové na rozšíření možností setkávání se s dalšími 

chovateli. Z diskuze vzešel nápad na pořádání Setkání s chovateli, které nebudou mít statut schůze a nebudou tak 

zatíženy formálními záležitostmi, které schůze klubu provází. Bude určen k volnému probrání chovatelských 

záležitostí a zkušeností. Naďa Kroupová a Radka Karlová se ujali úkolu obvolat členy klubu, především ty neaktivní s 

otázkou, zda by o taková setkání měli zájem. Dle odezvy bude postupováno dál. 

9) Ing. Ladislav Strnad - hodnocení vemen v praxi: Měli jsme možnost zhlédnout vemena opravdu velmi odlišných 

parametrů. Rozhodně z této prezentace vyplynulo, že to není nepotřebné téma, ba naopak. Ti z nás, kdo mají 

vemínka u svých zvířat hezká, tak si jen těžko dokázali představit, že ne vždy tomu tak není. U stádečka bílých koz, 

které jsme měli možnost vidět, bylo jasně patrné, že dlohodobé opomíjení tohoto parametru udělalo své. Není 

požadavkem jen vemeno, které bude hodně dojit, ale také s ním koza bude schopna kvalitně žít a produkovat celý 

svůj život a nebude po několika málo laktací deformováno natolik, že bude problematické, jak pro odchov kůzlat, tak 

pro dojení a zdraví. 

Děkujeme Ing. Strnadovi jak za výklad a zkušenosti, tak za citlivý přístup v tomto směru k chovatelům, pro které je 

toto téma nové. 

10) Vyhodnocení průběhu schůze, případný záznam podnětů vyplývajících z praktické části, zakončení schůze, 

rozloučení:  
Děkujeme majiteli Farmy Dzofra Nikolayi Dinkovi a Radce Karlové za přípravu posezení a pohoštění, za  prostor a 
úspěšný průběh praktické části. Ing. Strnadovi, že si na nás udělal čas. A všem, kteří přijeli a zúčastnili se. Přes 

nepřízeň počasí jsme všechno úspěšně zvládli. 
Přibližně kolem 17h byla schůze volně ukončena. 

 

Zápis provedla: Katarína Mašátová, předseda klubu 

Zápis kontrolovali a připomínkovali: 

Martin Neuwirth 

Radka Karlová 

 
  

                                                                                                                                              

 

 

 


